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I-1/11-1/2014. ikt. sz. 

 

Jegyzőkönyv 
 

Készült: Dévaványa Város Önkormányzat Polgármesteri Hivatalában 2014. február 25-én 

megtartott Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság nyílt ülésén a Városháza 4-

es sz. helyiségében. 

 

Jelen vannak: 

 Dr. Ágoston Sándor bizottság elnöke 

 Dékány József bizottság tagja 

 Földi Zoltán bizottság tagja 

 Németi József bizottság tagja 

 

Távol maradt: 

 Földi Imre bizottság tagja 

 Nyuzó Marietta bizottság tagja 

  

Tanácskozási joggal részt vesz: 

 Balogh Csilla jegyző 

 

Meghívottak: 

 Szűcsné Horváth Margit  gazdálkodási irodavezető 

 Szarka Andrea igazgatási irodavezető 

 Diósné Ambrus Erzsébet DÁMK intézményvezető 

 Burainé Murányi Magdolna a Helytörténeti Gyűjtemény vezetője 

 Somogyi Erzsébet könyvtáros 

 

Jegyzőkönyvvezető: 
 Tóth Éva  adminisztrátor 
 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Köszönti a bizottsági ülésen megjelenteket.  

A bizottság elnöke elmondja, hogy Földi Imre bizottsági tag és Nyuzó Marietta bizottsági tag 

nincs jelen az ülésen, akik távolmaradásuknak okát nem jelezték. 
 

A bizottság elnöke megállapítja, hogy az ülés határozatképes, a bizottság létszáma: 4 fő. 

 

A bizottság elnöke a napirendek ismertetésére tér át. 
 

1. A 2014. évi költségvetés tervezetének megtárgyalása, és a költségvetés elfogadása, 

valamint a középtávú (három éves) számítások bemutatása. 

Előadó:  Valánszki Róbert polgármester 

 

2. A DÁMK Ladányi Mihály Könyvtár intézményegységének beszámolója a könyvtár 

szakmai tevékenységéről. 

Előadó:  Somogyi Erzsébet intézményegység vezető    

 



 2 

3. A DÁMK Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény intézményegységének 

beszámolója a szakmai munka eredményességéről, a feladatellátás személyi, tárgyi 

feltételeiről. 

Előadó:  Burainé Murányi Magdolna intézményegység vezető 

 

4. Bejelentések  

 

A bizottság elnöke kérdésként tette fel a bizottság tagjai felé, hogy indítványozzák-e egyéb 

napirendi pont megtárgyalását? 

Megállapítja, hogy a bizottsági tagok nem indítványoznak egyéb napirendi pontot.  

A bizottság elnöke szavazásra kéri a bizottság tagjait.  

Aki egyetért a napirendi javaslattal kéri, az kézfelnyújtással jelezze.  

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag 4 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 

Határozat: 

20/2014.(II.25.) OKS. Biz. hat. 

 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- Közművelődési- Sport 

és Ügyrendi Bizottsága a 2014. február 25-én tartandó ülés napirendjét az alábbiak szerint 

fogadja el:  

 

1. A 2014. évi költségvetés tervezetének megtárgyalása, és a költségvetés 

elfogadása, valamint a középtávú (három éves) számítások bemutatása. 

Előadó:  Valánszki Róbert polgármester 

 

2. A DÁMK Ladányi Mihály Könyvtár intézményegységének beszámolója a 

könyvtár szakmai tevékenységéről. 

Előadó:  Somogyi Erzsébet intézményegység vezető    

 

3. A DÁMK Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény intézményegységének 

beszámolója a szakmai munka eredményességéről, a feladatellátás személyi, tárgyi 

feltételeiről. 

Előadó:  Burainé Murányi Magdolna intézményegység vezető 

 

4. Bejelentések  

 

1. Napirendi pont 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Rátér az első napirendi pont megtárgyalására, amely a 2014 évi költségvetés 

tervezetének megtárgyalása, és a költségvetés elfogadása, valamint a középtávú (három éves) 

számítások bemutatása. 

Megadja a szót Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető részére. 

 

Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető – Az elmúlt időszakban a Költségvetési 

Egyeztetési Munkacsoport folyamatosan végezte a dolgát. Ezek a folyamatok, módosítások 

kerültek be a 2014. évi költségvetés eredeti előirányzatai közé. A január óta eltelt változás 

több helyen pontosítást tartalmaz, több helyen jogszabályok módosították a forrás oldalt, ezek 

bedolgozásra kerültek. A fejlesztésekről külön döntött a Munkacsoport. A javaslatok alapján 
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kerültek a költségvetés tervezetébe beépítésre. Az előterjesztéshez mellékelt táblázatok jól 

mutatják a költségvetés életútját. Látható, hogy a koncepcióhoz viszonyítva mérséklődött a 

költségvetés fő összege úgy, hogy a céltartalék igénybevétel kevesebb lett. Tartalmaz olyan 

bevételt a költségvetés, amire jelenleg nincs fedezet és kockázatot is jelent a költségvetés 

szempontjából a 24.025 e Ft a bevételi oldalon támogatás értékű működési bevételek között 

jelenik meg. Az önkormányzatok kiegészítő támogatására (továbbiakban: MÜKI) szeretnének 

pályázatot benyújtani. A költségvetés tervezett fő összege bevétellel kiadással egyezően 

1.332.618 e Ft. 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e még valaki hozzászólni? 

Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 

Szavazásra kéri a bizottság tagjait. 

Aki javasolja elfogadásra a testület felé az önkormányzat 2014. évi költségvetését 

1.173.713.000,- Ft költségvetési bevétellel, 1.332.618.000,- Ft költségvetési kiadással, -

158.905.000,- Ft költségvetési egyenleggel kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság 4 igen szavazattal, tartózkodás és 

ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza:  

 

Határozat: 

21/2014.(II.25.) OKS. Biz. hat. 

 

Dévaványa Város Önkormányzat Oktatási- Közművelődési- Sport és 

Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselő-testületnek, hogy „az 

Önkormányzat 2014. évi költségvetéséről” szóló önkormányzati rendelet 

kerüljön megalkotásra. 

 

(„az Önkormányzat 2014. évi költségvetéséről” szóló önkormányzati rendelet tervezete a 

jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Megkérdezi van-e valakinek kérdése, hozzászólása Dévaványa Város 

Önkormányzat középtávú (három éves) tervezetével kapcsolatban? 

Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

Kéri a bizottság tagjait szavazásra.  

Aki javasolja a Képviselő-testületnek elfogadásra a határozati javaslatban foglaltak szerint a 

középtávú tervet kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 5 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 

Határozat: 

22/2014.(II.25.) OKS. Biz. hat. 

 

Dévaványa Város Önkormányzat Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottsága 

javasolja a Képviselő-testületnek, hogy az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 

29/A. § alapján a következő tartalommal fogadja el 2014-től -2017. évre szóló középtávú 

tervét, Magyarország gazdasági stabilitásáról (továbbiakban: Stabilitási tv.) szóló tv. 45. § (1) 

bekezdés a) pontja felhatalmazása alapján kiadott jogszabályban meghatározottak szerinti 

saját bevételeinek, valamint a Stabilitási tv. 3. § (1) bekezdése szerinti adósságot keletkeztető 

ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségek ismeretében.  
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Dévaványa Város Önkormányzat középtávú terve 2014. - 2017. évekre. 
 

Adatok: ezer 
forintban 

Megnevezés Ssz. 
Tárgyév 

2014.  
2015. év 2016. év 2017. év 

Helyi adók 01 
223 
000 

223 000 223 000 223 000 

Önk. vagyon és az önk. megillető vagyoni értékű jog 
értékesítéséből vagy privatizációból származó 
bevétel 

02     

Osztalék, koncessziós díj és hozambevétel 03     

Tárgyi eszközök, immateriális javak, vagyoni értékű 
jog értékesítése, vagyonhasznosításból származó 
bevétel 

04 99 594 90 000 90 000 90 000 

Részvények, részesedések értékesítése 05     

Vállalatértékesítésből, privatizációból származó 
bevételek 

06     

Díjak, pótlékok, bírságok 07 2 000 2 000 2 000 2 000 

Kezességvállalással kapcsolatos megtérülés 08     

Saját bevételek (01+…+08) 09 
324 
594 

315 000 315 000 315 000 

Felvett hitel tőketartozása/év 10 0 0 0 0 

Felvett, átvállalt kölcsön és annak tőketartozása 11 0 0 0 0 

Kötvénytörlesztés /év 12 0 0 0 0 

Kezességvállalásból eredő fizetési kötelezettség 13 0 0 0 0 

Előző év (ek)ben keletkezett tárgyévet terhelő 
fizetési kötelezettség (10+…+13) 

14 0 0 0 0 

Felelős:  Valánszki Róbert polgármester  

Határidő:  azonnal   

 

Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető – A teljesítési adatokhoz igazodva 

rendeletet szükséges módosítani. A mostani módosítási javaslat bevétellel kiadással egyezően 

180.454 e Ft növekedésre vonatkozik. Az intézményi működési bevételek jelentős 

növekedését jelenti 110.599 e Ft, ez átmenő tétel a költségvetésen. A rendelet elfogadása után 

a bevételi és kiadási előirányzatainak fő összege 2.066.673 e Ft-ról 2.247.127 e Ft-ra változik. 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Megkérdezi van-e még valakinek észrevétele, hozzászólása a témával 

kapcsolatban? Megállapítja, hogy további hozzászólás nem hangzott el. 

Szavazásra kéri a bizottságot. 
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Aki javasolja elfogadásra a testület felé a 2013. évi költségvetésről szóló 4/2013.(III.1.) 

önkormányzati rendelet módosítását  

              2.247.127 e Ft költségvetési bevétellel, 

              2.247.127 e Ft költségvetési kiadással,  

kéri, az kézfelnyújtással jelezze.  

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság 5 igen szavazattal, tartózkodás és 

ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza:  

 

Határozat: 

23/2014.(II.25.) OKS. Biz. hat. 

 

Dévaványa Város Önkormányzat Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi 

Bizottsága javasolja a Képviselő-testület felé a 2013. évi költségvetésről szóló 

4/2013.(III.1.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló rendeletet a mellékelt 

tervezet szerint alkossa meg. 

 

(„az Önkormányzat 2013. évi költségvetéséről szóló 4/2013.(III.1.) önkormányzati rendelet 

módosításáról” szóló önkormányzati rendelet tervezete a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 

2. Napirendi pont 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Rátér a második napirendi pont megtárgyalására, amely a DÁMK Ladányi Mihály 

Könyvtár intézményegységének beszámolója a könyvtár szakmai tevékenységéről.  

Megadja a szót Somogyi Erzsébet intézményegység vezető részére. 

 

Somogyi Erzsébet könyvtár intézményegység vezető – A beszámolóban részletesen leírta a 

könyvtár elmúlt évi tevékenységét. Beszámolt a könyvtárhasználatról, a szolgáltatásokról. 

Különösképpen nem kíván szóbeli kiegészítést tenni az elkészített beszámolóhoz. 

Amennyiben kérdés merül fel, azokra szívesen válaszol.  

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Egy nagyon részletes beszámolót kaptak a könyvtár működéséről. A szerény 

anyagi lehetőséget is mutatja, hogy mennyi pénzt tudtak erre ráfordítani.  

 

Somogyi Erzsébet könyvtár intézményegység vezető – Az az összeg, amit könyvbeszerzésre 

lehet fordítani, az a költségvetésbe be van tervezve 1 millió Ft. 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Ez nagyon kevés összeg erre a célra.  

 

Somogyi Erzsébet könyvtár intézményegység vezető – Ez az összeg általában minden évben 

azonos a költségvetésben, viszont a könyvek ára emelkedik. Emiatt darabszámra egyre 

kevesebb könyvet tudnak vásárolni.  

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Tehát az állománygyarapítás nem nagy számot mutat a költségek miatt. Ez is 

mutatja, hogy a kulturális tevékenységre az állami források eléggé szűkösek. Megadja a szót 

Németi József bizottsági tag részére. 
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Németi József az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja – Egy nagyon 

korrekt, részletes beszámolót kapott a bizottság.  

  

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – A beszámoló megmutatta, hogy a szűkös keretekből hogyan tudott a könyvtár 

gazdálkodni.  

 

Földi Zoltán az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja – Érdeklődik, 

hogy az e-könyveknek a kölcsönzése milyen arányú volt.  

 

Somogyi Erzsébet könyvtár intézményegység vezető – Jelenleg ezt még most próbálgatják. 

Még most vásároltak e-book olvasót és jelenleg még nem nagy az érdeklődés iránta.  

 

Földi Zoltán az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja – Hogyan 

történik ennek a kölcsönzési módja? 

 

Somogyi Erzsébet könyvtár intézményegység vezető – Ez úgy működik, hogy ami szerzői 

jogdíjas könyv, azt nem lehet letölteni. Viszont vannak olyan könyvek, melyeket ingyen le 

lehet tölteni. Összesen 3 darab e-book olvasó van a könyvtárban.  

Vannak elektronikus könyvek, melyeket vagy ingyen letöltik az internetről vagy 

megvásárolják az elektronikus könyvet, amihez kapnak egy kódot és úgy tudják letölteni.  

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Érdeklődik, hogy a az elektronikus könyvekhez való kódok milyen árúak? 

 

Somogyi Erzsébet könyvtár intézményegység vezető – Könyvektől függ, hogy mennyibe 

kerül a kód. A régebbi kiadású könyvek olcsóbbak, viszont a frissebb kiadású könyvek többe 

kerülnek.  

 

Földi Zoltán az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja – A könyvtár is 

tud ilyen kódot magának vásárolni? 

 

Somogyi Erzsébet könyvtár intézményegység vezető – Igen és az olvasók részére betöltve 

adják át a dokumentumot, hogy a kód harmadik személy birtokába ne juthasson.  

 

Földi Zoltán az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja – Érdeklődik, 

hogy a mobil internet használati lehetőség ki van-e építve a könyvtárnál? 

 

Somogyi Erzsébet könyvtár intézményegység vezető – Igen ki van építve, viszont kevesen 

használják. 

 

Földi Zoltán az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja – Azért 

kérdezte, mert a könyvtárban lévő számítógépek használati ideje kötött. 

 

Somogyi Erzsébet könyvtár intézményegység vezető – A számítógépekre vonatkozóan 

félórás használatok vannak. Amennyiben valaki munkát végez a számítógépen, vagy tanulás 

céljából használja, akkor nem számít a félóra. Ilyen esetben hosszabb ideig is használhatja a 

számítógépet. Azért határozták meg a félórás időtartamot, mert a legtöbb látogató közösségi 

oldalak böngészése miatt veszi igénybe ezt a fajta szolgáltatást.  
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Dékány József az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja, képviselő – 

A honlapon van egy olyan kérdés, hogy hol tudnak ingyen wifit. Látta, hogy a könyvtár is 

regisztrált erre. Jelszóval védett a wifi? 

 

Somogyi Erzsébet könyvtár intézményegység vezető – Nincs jelszó. 

 

Dékány József az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja, képviselő – 

Érdeklődik, hogy ez a biztonságot érintően nem jelent esetlegesen támadási felületet? 

 

Somogyi Erzsébet könyvtár intézményegység vezető – Úgy gondolja, hogy a mai világban ez 

már nem jelenthet problémát.  

 

Dékány József az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja, képviselő – 

További kérdése még, hogy a könyvet házhoz szolgáltatás milyen szinten működik? 

 

Somogyi Erzsébet könyvtár intézményegység vezető – Sajnos nagyon kicsi rá az igény. A 

Dévaványai Hírlapban is időközönként meg szokták jelentetni ezt a fajta szolgáltatási 

lehetőséget, viszont nem nagyon jelentkeznek rá a lakosok.  

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Megköszöni az elmondottakat. Megkérdezi van-e még valakinek észrevétele, 

hozzászólása a témával kapcsolatban?  

Megállapítja, hogy további hozzászólás nem hangzott el. 

Szavazásra kéri a bizottságot. 

Aki javasolja elfogadásra a testület felé a DÁMK Ladányi Mihály Könyvtár intézményi 

működéséről szóló beszámoló elfogadását kéri, az kézfelnyújtással jelezze.  

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság 4 igen szavazattal, tartózkodás és 

ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza:  

 

Határozat: 

24/2014.(II.25.) OKS. Biz. hat. 

 

Dévaványa Város Önkormányzat Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi 

Bizottsága javasolja a Képviselő-testület felé a DÁMK Ladányi Mihály Könyvtár 

intézményi működéséről szóló beszámoló elfogadását. 

  

(Az DÁMK Ladányi Mihály Könyvtár intézményi működéséről szóló beszámoló a 

jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 

3. Napirendi pont 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Rátér a harmadik napirendi pont megtárgyalására, amely a DÁMK Bereczki Imre 

Helytörténeti Gyűjtemény intézményegységének beszámolója a szakmai munka 

eredményességéről, a feladatellátás személyi, tárgyi feltételeiről. 

Megadja a szót Burainé Murányi Magdolna intézményegység vezető részére. 

 

Burainé Murányi Magdolna Helytörténeti Gyűjtemény intézményegység vezető – 

Eddigiekhez hasonlóan részletesen és számszerűsítve készítette el a beszámolót. Eddig mindig 

úgy mutatta be a helytörténeti gyűjtemény munkáját, hogy az előző évhez viszonyította. Most 
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viszont a 2001-es első hivatalos helytörténeti gyűjtemény statisztikájához viszonyítva 

készítette el a beszámolót. A beszámolóba beépítette azokat a tényezőket is, melyek a 

múzeummá váláshoz szükségesek.  

Ennyiben kívánta kiegészíteni az írásbeli beszámolót. 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Megköszöni az elmondottakat. Elmondj, hogy már többször megfordult a 

helytörténeti gyűjtemény különböző termeiben. Érdeklődik, hogy az emeleti helyiség hol 

található? 

 

Burainé Murányi Magdolna Helytörténeti Gyűjtemény intézményegység vezető – A 

raktárnál található az emelet.  

 

Németi József az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja – Amennyiben 

a Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény múzeummá válik ez hogyan fogja érinteni az 

intézmény nyitvatartási idejét, létszámát valamint költségvetését? 

  

Burainé Murányi Magdolna Helytörténeti Gyűjtemény intézményegység vezető – A 

törvény által megszabott időtartam lesz a nyitvatartásra, ami abban lesz más, hogy vasárnap is 

nyitva kell tartani. A létszámnak emelkedni kell. Történész mindenképpen kelleni fog. A 

helytörténeti gyűjteménynek jelenleg 11 gyűjteményegysége van. A törvény megszabja, hogy 

minden gyűjteményegységhez legalább heti 8 órában foglalkoztatott 1 fő szakmuzeológus 

kell.  

 

Dékány József az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja, képviselő – 

Úgy gondolja, hogy a múzeummá válás lehetősége miatt a személyi feltételeket 

számszerűsíteni kellene.  

 

Szarka Andrea igazgatási irodavezető – A számszerűsítés miatt tudni kellene, hogy milyen 

korosztályt jelentene, ugyanis kötött bértábla vonatkozik a különböző korosztályokra. 

 

Burainé Murányi Magdolna Helytörténeti Gyűjtemény intézményegység vezető – A 

múzeummá válás esetén a személyi állományra vonatkozóan kellene még 1 történész, 1 fotós, 

1 adattáros, 1 levéltáros, 1 térképtáros akiket heti 8 órában foglalkoztatni kell. Valamint a 

gyűjteményegységeket külön-külön kellene elraktározni. Legutóbbi bizottsági ülésen arról 

volt szó, hogy szakvéleményt fognak kérni a számszerűsítés miatt. 

 

Szarka Andrea igazgatási irodavezető – A szakvélemény kérése folyamatban van. 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Úgy gondolja, hogy ez eléggé költséges lesz, mivel minimum 5-6 fő 

foglalkoztatását vonzza maga után.  

 

Burainé Murányi Magdolna Helytörténeti Gyűjtemény intézményegység vezető – Egy 

történész mindenképpen kellene akkor is ha nem történik meg a múzeummá nyilvánítás, 

mivel jelenleg egyedül ő a szakmuzeológus a helytörténeti gyűjteményben. A szakmai 

előrelépés miatt is fontos lenen a történész alkalmazása. 
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dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Véleménye, hogy a levéltári rész még 90 %-ban nincs megfelelően feldolgozva. 

Az összes anyag feldolgozása évekbe telhet.  

 

Burainé Murányi Magdolna Helytörténeti Gyűjtemény intézményegység vezető – Nagyon 

sok segítséget szokott kapni az intézmény közfoglalkoztatott bevonásával, viszont be kell 

látni, hogy bizonyos feladatok szakembert igényelnek.  

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Javasolja, hogy pályázati kiírás esetén egyetemisták bevonásával végezzék ez a 

feladatokat. Régebben is dolgoztak így.  

 

Burainé Murányi Magdolna Helytörténeti Gyűjtemény intézményegység vezető – Ezzel 

nem ért egyet, mert szakember szükséges. Hiába kap az intézmény egyetemistákat, szükséges, 

hogy egy szakember foglalkozzon velük. Tehát ezzel nem megoldott az előrelépés.  

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Egyetért az intézményvezetővel. Úgy gondolja egy restaurátor is szükséges az 

intézménybe.  

 

Burainé Murányi Magdolna Helytörténeti Gyűjtemény intézményegység vezető – Jelenleg 

azokat a tárgyakat részesítik állagmegóvásban, melyek kiállításra kerülnek. A jelenlegi 

restaurátor Gyes-en van. Viszont mikor aktív dolgozó volt akkor is több feladattal kellett 

foglalkozni, nem csak a restaurálással.  

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Minél jobban haladnak a korral, a dokumentumok annál jobban felgyülemlenek.  

 

Burainé Murányi Magdolna Helytörténeti Gyűjtemény intézményegység vezető – A 

digitalizálás is szintén elmaradott. A fotók, a levéltár, a tanár úr levelezésének digitalizálása 

elmaradott. Ehhez a feladathoz nem csak számítógépes szakember szükséges, hanem 

történész is.  

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Egyenlőre az a véleménye, hogy ezt szakmailag meg kell nézni és ezzel 

kapcsolatban állásfoglalást kell kérni. Ennek szakmai és pénzügyi vonatkozása is van. Az 

állásfoglalásra felkért megyei múzeum valószínűleg egy szükséges létszámot fel fog állítani, 

melyet az önkormányzat már forintosítani tud. Jelenleg erre most nincs keret.  

A precíz beszámolót megköszöni az intézmény összes dolgozójának.  

Megkérdezi van-e még valakinek észrevétele, hozzászólása a témával kapcsolatban? 

Megállapítja, hogy további hozzászólás nem hangzott el. 

Szavazásra kéri a bizottságot. 

Aki javasolja elfogadásra a testület felé a DÁMK Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény 

intézményegységének beszámolóját a szakmai munka eredményességéről, a feladatellátás 

személyi, tárgyi feltételeiről kéri, az kézfelnyújtással jelezze.  

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság 4 igen szavazattal, tartózkodás és 

ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza:  
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Határozat: 

25/2014.(II.25.) OKS. Biz. hat. 

 

Dévaványa Város Önkormányzat Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi 

Bizottsága javasolja a Képviselő-testület felé elfogadásra a DÁMK Bereczki Imre 

Helytörténeti Gyűjtemény intézményegységének beszámolóját a szakmai munka 

eredményességéről, a feladatellátás személyi, tárgyi feltételeiről. 

  

(A DÁMK Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény intézményegységének 

beszámolója a szakmai munka eredményességéről, a feladatellátás személyi, tárgyi 

feltételeiről a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 

4. Napirendi pont 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Rátér a negyedik napirendi pont megtárgyalására, amely a bejelentéseket 

tartalmazza. Első bejelentés az 1951. és 1953. évben Budapestről Dévaványára kitelepített 

családokkal kapcsolatos. Az előterjesztést Kiss Károly képviselő és Törőcsik Mária a Békés 

megyei Karácsonyi János Honismereti Egyesület tagjai nyújtották be. 

Megadja a szót Burainé Murányi Magdolna intézményvezető részére. 

 

Burainé Murányi Magdolna Helytörténeti Gyűjtemény intézményegység vezető – Örült, 

hogy az előterjesztésbe Dr. Pallaghy Sándor nyugdíjas állatorvos beleírta tudomása van róla, 

hogy ez ügyben munkálkodik Tóth Istvánné Seres Etelka is. Már több mint egy éve végez 

kutatói munkát ebben a témakörben. Tehát a szakmai munka már elindult. Összesen 166 

kitelepített családról van szó. Nagyon kevés már azoknak a kitelepített családoknak a száma, 

akikről nem sikerült semmilyen információt begyűjteni. Ezzel az előterjesztéssel kapcsolatban 

ennyit tud elmondani.  

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Úgy látja, hogy ennek a dolognak a megvalósítása pénz kérdése.  

 

Somogyi Erzsébet könyvtár intézményegység vezető – Azért került ide az előterjesztés, hogy 

ha valamikor is bármilyen formában ezt meg lehet valósítani, akkor mindenképpen 

figyelembe kell majd venni Tóth Istvánné Seres Etelka munkásságát. Viszont a jelenlegi 

előterjesztést és a Tóth Istvánné Seres Etelka munkásságát nem lehet összekeverni. Tóth 

Istvánné kutatásának írásos eredménye lesz. Úgy gondolja, hogy a kitelepítettek sorsáról a 

legtöbbet ő tudja elmondani.  

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Úgy gondolja, hogy az előterjesztést készítő személyek nem igazán voltak 

komponensek ebben a dologban. Hiányosnak tartja az előterjesztést. Elmondja, hogy D. Tóth 

Erzsébetéknél is el volt szállásolva két család az akkori Vásár utca 4. szám alatt. Megint 

olyanok szóltak bele a témakörbe akik lehet, hogy jót akarnak csak érintettek a dologban.  

 

Somogyi Erzsébet könyvtár intézményegység vezető – Nem érti, hogy ez a téma miért pont 

most került elő. Soha nem késő emlékezni azokra, akiket kitelepítettek. 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Ezen a dolgon még dolgozni kell. Abban az esetben ha könyv formájában ezt meg 
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akarják jelentetni, akkor az anyagi forrást valószínűleg az önkormányzatnak kell rá 

biztosítani. Az állam az ehhez hasonló témaköröket jelenleg nagyban támogatja.  

 

Burainé Murányi Magdolna Helytörténeti Gyűjtemény intézményegység vezető – Ezzel 

kapcsolatban akkor lehet pályázatot benyújtani, ha már az összes anyag elkészült.  

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Véleménye, hogy a bizottságnak javasolnia kellene a testület felé, hogy kérjék fel 

Tóth Istvánné Seres Etelkát a téma összefoglalására. Azután fel lehet keresni a jelenlegi 

előterjesztőket és a könyv formájában megfogalmazását elő lehet készíteni.  

 

Somogyi Erzsébet könyvtár intézményegység vezető – Most két dologról beszélnek. 

Egyrészt emlékünnepséget, emlékművet és emléktáblát szeretnének elhelyezni az 

előterjesztésben leírtaknak megfelelően. Másik dolog, hogy ezzel kapcsolatban Tóth Istvánné 

Seres Etelka eddig összegyűjtött kutatói munkásságát is figyelembe kellene majd venni. 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Az előbb felsorolt dogoknak a megvalósítása nagyon sokba kerülne.  

 

Dékány József az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja, képviselő – 

Az ülésen elhangzott, hogy erre jelenleg vannak pályázati forrás elnyerésére alkalmas 

lehetőségek, ezért ezen az ügyön tovább kell dolgozni, hogy pályázni tudjanak.  

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Az nem fog menni, hogy az egész költséget a település vállalja át. Azt 

javasolhatja a bizottság, hogy Tóth Istvánné Seres Etelka eddigi munkásságát összefoglalva 

tájékoztatást adjon erről a témakörről. Úgy gondolja, hogy ebben a témakörben ami 

legelőször megvalósulna, az a könyv lenne. 

 

Somogyi Erzsébet könyvtár intézményegység vezető – Tóth Istvánné Seres Etelka a jelenlegi 

előterjesztésben nem vett részt, ezért úgy gondolja, hogy hagyni kéne még, hogy teljes 

mértékben befejezhesse a kutató munkáját. A két dolognak nincs köze egymáshoz.  

Abban az esetben ha emléktáblát szeretnének felállítani és arra a 166 kitelepített család 

tagjainak nevét fel szeretnék vésetni, akkor lehetne őt megkérdezni, hogy pontosan kiket is 

érintett ez a dolog.  

 

Németi József az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja – Erről a 

dologról mindenféle háttér információt jó lenen tudni.  

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – A kettő dolog valamilyen szinten csak összefügg egymással. 

 

Somogyi Erzsébet könyvtár intézményegység vezető – Igen, de csak a témát illetően.  

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Ha az egyik dologgal foglalkoznak, akkor a másikkal is szükséges. 

 

Somogyi Erzsébet könyvtár intézményegység vezető – Tóth Istvánné Seres Etelka nem járult 

a testület elő sosem, csak felhívták a bizottság figyelmét arra, hogy ő ezen a témán dolgozik. 
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dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Akkor úgymond kettőség alakult ki.  

 

Balogh Csilla jegyző – Nincs kettősség. Úgy gondolja, ha Tóth Istvánné Seres Etelka végez 

ezzel a gyűjtőmunkával és összeáll a munka ahhoz, hogy úgymond közkinccsé váljon akkor 

valószínűleg annak a nyomdai munkájához vagy az önkormányzat járul hozzá vagy pedig 

pályázati forrást kell igénybe venni. Valamilyen formában biztos, hogy pénz és forrás igény 

fog jelentkezni. Az írásművet a település lakossága akkor fogja megismerni, ha valamilyen 

formában megjelenik.  

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – A 166 kitelepített család neveinek felvésetése komoly költséget jelentene. Egy 

nevet körülbelül 30.000,-Ft-ért vésnek fel.  

 

Somogyi Erzsébet könyvtár intézményegység vezető – A 166 kitelepített család nem 166 

nevet jelentene, mivel nem egytagú családokról beszélnek. Volt olyan család ahol öt embert 

telepítettek ki és volt olyan ahol kettőt.  

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Akkor ez lehet, hogy 1000 nevet jelentene. A megemlékezés ellen nincsen 

kifogása, mert tényleg olyan dolog, melyre emlékezni kell, viszont az erre felhasználható 

forrás megléte nagy problémát jelent. 

Megkérdezi van-e még valakinek észrevétele, hozzászólása a témával kapcsolatban? 

Megállapítja, hogy további hozzászólás nem hangzott el. 

Szavazásra kéri a bizottságot. 

Aki javasolja a Képviselő-testület felé, hogy a jelenlegi előterjesztést vegye tudomásul és a 

témára a teljes kidolgozottság után térjenek vissza kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag 4 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 

Határozat: 

26/2014.(II.25.) OKS. Biz. hat. 

 

Dévaványa Város Önkormányzat Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi 

Bizottsága javasolja a Képviselő-testület felé, hogy az 1951. és 1953. évben 

Budapestről Dévaványára kitelepített 166 családra és az őket befogadó családokra 

történő megemlékezés előterjesztését vegye tudomásul és a teljes kidolgozottság 

után térjenek vissza a témára. 

 

Felelős: - 

Határidő: - 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Következő bejelentés a szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról szóló 

önkormányzati rendelet módosításának megalkotása. 

Megadja a szót Szarka Andrea igazgatási irodavezető részére. 

 

Szarka Andrea igazgatási irodavezető - A február 6-án megtartott rendkívüli ülésén a 

Szeghalom Kistérség Többcélú Társulás az 5/2014. (I.28.) Társulási Tanácsi határozatában 

foglaltaknak eleget téve megalkotta a szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról szóló 
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önkormányzati rendelet módosítását és beépítésre került a társuláshoz újonnan csatlakozott 

települések – Murony, Kamut – a nappali ellátás, étkeztetés térítési díjai. A házi 

segítségnyújtás, jelzőrendszeres házi segítségnyújtás és a támogató szolgálat térítési díjaknak 

tekintetében is meg kell alkotni a szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról szóló 

20/2013.(XII.13.) önkormányzati rendelet módosítását. 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e még valaki hozzászólni? 

Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 

Szavazásra kéri a bizottság tagjait. 

Aki javasolja a Képviselő-testület felé a szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról szóló 

20/2013.(XII.13.) önkormányzati rendelet módosítását kéri, az kézfelnyújtással jelezze.  

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag 4 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 

Határozat: 

27/2014.(II.25.) OKS. Biz. hat. 

 

Dévaványa Város Önkormányzat Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi 

Bizottsága javasolja a Képviselő-testület felé, hogy a szociális igazgatásról és a 

szociális ellátásokról szóló 20/2013.(XII.13.) önkormányzati rendeletet a mellékelt 

tervezet szerint alkossa meg. 

 

(A szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról szóló 20/2013.(XII.13.) önkormányzati 

rendelet tervezete a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Következő bejelentés az önkormányzati vagyonrendelet módosításával 

kapcsolatos. 

Megadja a szót Balogh Csilla jegyző részére. 

 

Balogh Csilla jegyző – Az önkormányzat vagyonrendeletének módosítását az indokolja és 

azért kerülne rá sor, mivel az egyik elkészített előterjesztés alapján az önkormányzat egy új 

tulajdont szerez, mégpedig a Dobó u. 7. szám alatti ingatlan megvásárlásáról dönt és a 

vagyonrendelet alapján amennyiben az önkormányzat új vagyon szerzéséről dönt, akkor a 

szerződés időpontjával egyidejűleg dönt az adott önkormányzati vagyonnak a besorolásáról is, 

hogy azt a vagyonrendelet melléklete szerint milyen vagyontárgyak közé sorolja be. Ez 

tulajdonképpen a forgalomképes üzleti vagyonnak a részét fogja majd képezni a 

megvásárolandó lakóház. Az előterjesztésben visszautalás van arra, hogy az elmúlt időszak 

alatt került megvásárlásra még egy ingatlan a Kisfaludy u. 10. szám alatti ingatlan is. A kettő 

ingatlan együtt kerülne be az önkormányzat vagyonrendeletének a 3. számú mellékletébe, 

mely ezzel bővülne ki.  

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Megköszöni az elmondottakat. Megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e még 

valaki hozzászólni? 

Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 

Szavazásra kéri a bizottság tagjait. 
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Aki javasolja a Képviselő-testület felé, hogy az önkormányzati vagyonról és vagyontárgyak 

feletti tulajdonosi rendelkezési jog gyakorlásának szabályairól szóló 8/2011.(IV.1.) 

önkormányzati rendelet módosítását kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag 4 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 

Határozat: 

28/2014.(II.25.) OKS. Biz. hat. 

 

Dévaványa Város Önkormányzat Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi 

Bizottsága javasolja a Képviselő-testület felé, hogy az önkormányzati vagyonról és 

vagyontárgyak feletti tulajdonosi rendelkezési jog gyakorlásának szabályairól szóló 

8/2011.(IV.1.) önkormányzati rendeletet a mellékelt tervezet szerint alkossa meg. 

 

(Az önkormányzati vagyonról és vagyontárgyak feletti tulajdonosi rendelkezési jog 

gyakorlásának szabályairól szóló 8/2011.(IV.1.) önkormányzati rendelet tervezete a 

jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Következő bejelentés egy pályázati felhívás benyújtásával kapcsolatos. 

Megadja a szót Diósné Ambrus Erzsébet DÁMK intézményvezető részére. 

 

Diósné Ambrus Erzsébet DÁMK intézményvezető - Az előterjesztést arra vonatkozóan, 

nyújtották be, hogy a 2014. évi városnapi rendezvénnyel kapcsolatos vendéglátásra vonatkozó 

pályázati felhívást a Dévaványai Hírlapban, a Szuperinfóban, a Partner pressz újságban és a 

Csabai Aktuális lapban szeretnék megjelentetni. 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e még valaki hozzászólni? 

Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 

Szavazásra kéri a bizottság tagjait. 

Aki javasolja a Képviselő-testület felé a pályázati felhívás megjelentetését kéri, az 

kézfelnyújtással jelezze. 

Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag 4 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 

Határozat: 

29/2014.(II.25.) OKS. Biz. hat. 

 

Dévaványa Város Önkormányzat Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottsága 

javasolja a Képviselő-testület felé, hogy Dévaványa 2014. évi Városnapi rendezvények 

vendéglátói tevékenység biztosítása céljából pályázatot hirdessen meg és a pályázati felhívást 

jelentesse meg az alábbiak szerint: 

 

PÁLYÁZATI FELHÍVÁS 

 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő–testülete 

pályázatot hirdet: 

 

DÉVAVÁNYA 2014. ÉVI VÁROSNAPI RENDEZVÉNYÉNEK  
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„VENDÉGLÁTÓI TEVÉKENYSÉG BIZTOSÍTÁSA” CÉLJÁBÓL. 

 

Rendezvény időpontja: 

2014. július 11-12-13. 

 

A pályázatnak tartalmaznia kell: 

 

A vendégek teljes körű kiszolgálásához kapcsolódó tárgyi és kínálati elképzeléseket, valamint 

a mobil WC-k elhelyezésével és a terület takarításával kapcsolatos megoldásokat. 

 

A pályázattal kapcsolatban, felvilágosítást lehet kérni: 

A DÁMK Ladányi Mihály Könyvtár és Művelődési Ház Intézményegységének irodáján, 

valamint az alábbi telefonszámon: 66/483-051 

 

BENYÚJTÁSI HATÁRIDŐ: 2014. MÁRCIUS 21. 

Cím: Dévaványai Általános Művelődési Központ 

5510 Dévaványa, Eötvös u. 2. sz. 

 

A beérkezett pályázatokat Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete és a 

rendezvény szervezői értékelik és döntenek a nyertes kiválasztásáról.  

 

A képviselő-testület bízza meg a polgármestert, hogy a határozatban foglaltak szerint járjon 

el.  

 

Felelős:  Valánszki Róbert polgármester 

Diósné Ambrus Erzsébet a DÁMK igazgatója 

Határidő:  értelem szerint 

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Következő bejelentésre tér át, mely a Pedagógusok Városi Szervezet által 

benyújtott petíció. A Pedagógusok Városi Szervezetének tagsága nem ért egyet a 2014. január 

30-i testületi ülésen hozott döntéssel, mely szerint a „Kiváló Pedagógus” és „Dévaványa 

Oktatás Ügyéért” kitüntetésre jogosultak létszámát lecsökkentette 1 főre és az átadást két évre 

módosította. Tudomásuk szerint a fedezetet nem az Önkormányzat adja, hanem a pedagógus 

földek után járó összeg fedezi, ezért kérik a határozat újra tárgyalását. 

Nagyon örül neki, hogy a testület elé fog kerülni ez a petíció. Egyedül volt a Képviselő-

testületben, aki január 30-án nemmel szavazott. Névszerinti szavazást is kért. Senkivel nem 

beszélt, hogy ezt a petíciót küldjék a testület elé. Azért mondja el ezt, hogy ne érje az a vád, 

miszerint ő szervezte meg a petíció aláírását. Semmi köze nincs ehhez a dologhoz. Nem 

beszélt a pedagógusokkal, hogy a határozatot fúrják meg. Ilyen szándéka nem volt.  

 

Földi Zoltán az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja – Amikor ez a 

rendelet módosítás a bizottság elé került, akkor elmondta, amennyiben a Képviselő-testület 

mindenképpen csökkenteni akarja a kitüntetettek számát, akkor ő 2 személyt javasolt évente, 

azt az arányt követve, amely a többi kitüntetéseknél is van. Sok olyan kiváló pedagógus és 

nyugdíjas pedagógus van, akik ezt a kitüntetést megérdemlik. A petíciót elnézve, azt 

gondolja, hogy a pedagógusok is furcsálották azt a testületi döntést, hogy 2 évente 1 személy 

kaphatja meg ezt az elismerő címet. Úgy gondolja, hogy a pedagógusok munkájának 

megítélése nem megfelelő. A testületi döntés alapján azt gondolja, hogy a Képviselő-testület 

sem ítéli meg megfelelően a pedagógusok által végzett munkát.  
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Németi József az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja – A beadott 

petíciót a pedagógusok kezdeményezték. A legnagyobb gondot az jelenti, hogy a „Dévaványa 

Kiváló Pedagógusa” elismerő cím és a „Dévaványa Oktatás Ügyéért” elismerő cím 

egybefolyt. Innentől kezdve a „Dévaványa Oktatás Ügyéért” elismerő címre 2 évente 1 főt 

tudnak delegálni. Úgy gondolták a pedagógusok, hogy a testület ezt újra tárgyalhatná és ezt a 

rangot visszaállíthatná az eredeti két elismerő címre, a jelölteknek a mennyiségét viszont át 

lehetne gondolni. Arányában véve a többi elismerő címeknél módosításra kerülő darabszám 

és ennek az elismerő címnek a darabszáma nem egészen arányos.  

A pedagógusok azon is gondolkodtak, amennyiben a Képviselő-testületnek megfelelő lenen, 

hogy a „Dévaványa Kiváló Pedagógusa” elismerő cím és a „Dévaványa Oktatás Ügyéért” 

elismerő cím is kerüljön visszaállításra és mindkét címnél évente 1-1 főt részesítsenek 

kitüntetésben.  

Jelenleg a „Dévaványa Oktatás Ügyéért” elismerő cím maradt meg és most ebbe az elismerő 

címbe beletartozik mindenki, aki az oktatásban részt vesz. Ez alatt lehet érteni a 

pedagógusokat, az irodai dolgozókat, a karbantartókat, a fűtőket, a takarítókat.  

Úgy gondolja nem volt helyes döntés ezt a két dolgot összevonni, mert a pedagógusok és az 

oktatásban résztvevő további személyek munkája merőben más, eltérő.  

 

Dékány József az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja, képviselő – 

A januári testületi ülésen ő sem szavazta meg a rendeletmódosítást. Javasolta, hogy a 

„Dévaványa Kiváló Pedagógusa” elismerő cím maradjon meg a kitüntetések között.  

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Az ominózus testületi ülésen Dékány József képviselő és Kiss Károly képviselő 

tartózkodott a szavazás során, jómaga pedig nemmel szavazott. A február 21-én két részben 

megtartott középiskola szalagavatón részt vett. Ez a hiányzó tornacsarnok miatt alakult így. 

Két összezsúfolt programot láthattak a résztvevők.  

A pedagógusokkal is beszélt, akik szintén nem értettek egyet a kitüntetések összevonásával. A 

településen a pedagógusok közel százan vannak. A jelenlegi rendelet szerint ebből a közel 

száz főből két évente 1 személyt lehet elismerő címben részesíteni. Nagyon sok olyan 

nyugdíjas pedagógus van, aki még nem kapta meg az elismerő címet. Véleménye, ha ezen 

nem változtatnak, akkor ezek a személyek nem is fogják megkapni.  

Javasolja, hogy állítsák vissza azt, hogy minden évben 3 pedagógus kaphassa meg a 

kitüntetést, mivel van óvodai pedagógus, általános – és középiskola pedagógus.  

A karbantartó, az adminisztrátor, a takarító pedig egy külön elismerő címben kaphassa meg a 

kitüntetést.  

Az lenne a legjobb ha a régi eredeti állásponthoz visszatérnének. A „Dévaványa Kiváló 

Pedagógusa” és a „Dévaványa Oktatás Ügyéért” elismerő címek legyenek újra. Álljon vissza 

a 3+1 főre a kitüntetésben részesíthető száma éves szinten.  

 

Dékány József az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja, képviselő – 

Elsősorban nem anyagi okok miatt lettek összevonva az elismerő címek, hanem az 

elismerésnek a nívóssága, elismerése miatt. A pedagógusoknak egy konkrét kérelmet kellene 

beterjeszteni a testület elé.  

 

Földi Zoltán az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja – A 3+1 főt 

soknak találja. 
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Dékány József az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja, képviselő – 

javasolja, hogy a „Dévaványa Kiváló Pedagógusa” elismerő címnél évente 2 személyt 

lehessen kitüntetésben részesíteni, a „Dévaványa Oktatás Ügyéért” elismerő címnél pedig 

évente 1 személyt.  

 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő – Megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e még valaki hozzászólni? 

Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 

Szavazásra kéri a bizottság tagjait. 

Aki javasolja a Képviselő-testület felé, hogy a „Dévaványa Kiváló Pedagógusa” elismerő cím 

esetében évente 3 személyt részesítsenek kitüntetésben, a „Dévaványa Oktatás Ügyéért” 

elismerő címnél pedig évente 1 személyt kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 

Szavazást követően megállapítja, hogy 1 igen szavazat (dr. Ágoston Sándor) és 3 

ellenszavazat (Dékány József, Németi József és Földi Zoltán) mellett a bizottság nem hoz 

határozatot. 

 

Ismételten szavazásra kéri a bizottságot. 

Aki javasolja a Képviselő-testület felé, hogy a „Dévaványa Kiváló Pedagógusa” elismerő cím 

esetében évente 2 személyt részesítsenek kitüntetésben, a „Dévaványa Oktatás Ügyéért” 

elismerő címnél pedig évente 1 személyt kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 

Szavazást követően megállapítja, hogy 3 igen szavazat (Dékány József, Németi József és 

Földi Zoltán) és 1 ellenszavazat (dr. Ágoston Sándor) mellett a bizottság az alábbi határozatot 

hozza: 

Határozat: 

30/2014.(II.25.) OKS. Biz. hat. 

 

Dévaványa Város Önkormányzat Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi 

Bizottsága javasolja a Képviselő-testület felé, hogy a „Dévaványa Kiváló 

Pedagógusa” elismerő cím esetében évente 2 személyt részesítsenek kitüntetésben, a 

„Dévaványa Oktatás Ügyéért” elismerő címnél pedig évente 1 személyt. 

 

Felelős: - 

Határidő: -  
 

dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke, 

képviselő - Megkérdezi, hogy kíván-e még valaki hozzászólni? 

Megállapítja, hogy több bejelentés a résztvevők részéről nem hangzik el. 

 

A bizottság elnöke megköszöni a megjelenést, az ülést 16
00 

órakor bezárja.  

 

- Kelt mint az első oldalon - 

A jegyzőkönyv hiteléül: 

 

________________________ _______________________ 

   dr. Ágoston Sándor  Dékány József 

bizottság elnöke bizottság tagja 

 

 _______________________ 

 Tóth Éva 

 jegyzőkönyvvezető 


